
Bijlage 1 Moties en toezeggingen 

Vervolg actieplan Nederland Beweegt 
Ik heb toegezegd om vóór de zomer te schetsen hoe de ambities uit het actieplan Nederland 
Beweegt behouden kunnen blijven, als dat financieel haalbaar is1. Uw Kamer heeft daarnaast 
gevraagd om blijvend net zo veel in te zetten op het stimuleren en agenderen van dagelijks 
bewegen als voorheen2. Hieronder ga ik daar op in en hiermee doe ik bovenstaande motie en 
toezegging af. 
 
Het kabinet is voornemens om vanuit de Voorjaarsnota 2025 € 7,7 miljoen beschikbaar te stellen 
voor het stimuleren van bewegen in 2026. Met dit beschikbare budget voor 2026 kan een deel van 
de plannen uit het Actieplan Nederland Beweegt voor een extra jaar worden voortgezet, maar moet 
wel meer focus worden aangebracht.  
 
Wat ga ik doen? 
Samen met partners stel ik mij de ambitie dat in 2028 alle Nederlanders één extra beweegmoment 
per week hebben. Om bewegen door de dag vanzelfsprekend te maken wil ik de focus leggen op 
beweegvormen die het meest eenvoudig in de dagelijkse structuur van Nederlanders passen, 
namelijk wandelen, fietsen en buitenspelen. Daarmee is het doel dat kinderen tot 12 jaar in 2028 
meer buitenspelen per week en dat Nederlanders meer wandelen of fietsen. Dit betekent 
bijvoorbeeld een extra keer in de week naar het werk fietsen, een speeltuin opzoeken in de buurt 
of in de vrije tijd een rondje gaan wandelen.  
 
Dit doe ik door te blijven inzetten op een leefomgeving die uitnodigt om te sporten, te bewegen en 
buiten te spelen, bijvoorbeeld door de City Deals Ruimte voor Lopen, Fietsen voor Iedereen en 
Toekomstbestendige gebiedsontwikkeling. Dit sluit ook aan bij de eerste voortgangsrapportage van 
het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu3 waarin staat dat steeds meer landelijke en lokale 
partijen uit verschillende domeinen samenwerken om bewegen via de leefomgeving te stimuleren. 
Hierbij wordt gesteld dat het belangrijk is deze samenwerking voort te zetten omdat het effect van 
beleid op het beweeggedrag van mensen dan groter is. Meer buitenspeelruimte, (inclusieve) 
speeltuinen en groenblauwe (gezonde) schoolpleinen worden gerealiseerd door de samenwerking 
met het SamenSpeelFonds en de interdepartementale werkgroep duurzame school. Ook zet ik in op 
de samenwerking tussen sport, zorg en sociaal domein, bijvoorbeeld met wandelgroepen onder 
begeleiding van een buurtsportcoach of wandeltrainer. 
 
Tot slot vind ik het belangrijk dat organisaties en gemeenten die meer bewegen willen stimuleren, 
weten welke aanpakken effectief zijn. Zo wordt voorkomen dat tijd en geld verspild wordt aan het 
telkens opnieuw ontwikkelen van aanpakken die al bestaan. Daarom wil ik het gebruik van erkende 
interventies beter stimuleren. Bijvoorbeeld door te zorgen dat meer interventies die gericht zijn op 
duurzaam sport- en beweeggedrag minimaal de erkenning ‘goed onderbouwd’ krijgen. Het is aan 
mijn opvolger om na afloop van het actieplan Nederland beweegt verder te gaan op de ingeslagen 
weg, vanuit de visie dat voor daadwerkelijke gedragsverandering, naast voldoende tijd, ook een 
bredere benadering vanuit verschillende beleidsdomeinen noodzakelijk is. Dat was ook een 
belangrijke aanbeveling in de voortgangsrapportage. 
 
Groenblauwe schoolpleinen 
In de Najaarsbrief sport en bewegen 20244 heb ik aangegeven dat ik het beweeggedrag van 
kinderen wil stimuleren met doelstellingen op andere beleidsterreinen. Ik noemde hierbij als 
voorbeeld de inzet op groenblauwe schoolpleinen. Om hier gevolg aan te geven heeft het ministerie 
van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS) zich aangesloten bij de interdepartementale 
werkgroep Duurzame school5. Hierbij is ‘werken aan een duurzame schoolomgeving’ geformuleerd 
als een van de actielijnen. Groenblauwe schoolpleinen kunnen bijdragen aan meerdere opgaven en 

 
1 Kamerstukken II 2024/25, TZ202412-124. 
2 Kamerstukken II 2024/25, 36 600, nr. 142. 
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ambities van verschillende ministeries, zoals gezondheid, leefbaarheid, meer biodiversiteit, 
voedseleducatie en klimaatadaptatie.  
Samen met de werkgroep Duurzame school zet ik mij in 2025 in voor de realisatie van meer 
groenblauwe schoolpleinen. Ik doe dit met twee concrete acties: 
 
1. In 2025 verhoog ik de lopende subsidie van het programma ‘Gezonde schoolpleinen’ aan Jantje 

Beton. Jantje Beton werkt hierbij samen met IVN Natuureducatie. Ook vanuit het programma 
DuurzaamDoor van het ministerie van Landbouw, Visserij, Voedselzekerheid en Natuur (LVVN) 
wordt hieraan bijgedragen. Met de verhoging van deze subsidie kunnen in totaal 100 
schoolpleinen worden aangepast. 

2. Samen met de partners van de interdepartementale werkgroep bundelen we de informatie over 
groenblauwe schoolpleinen op één centraal informatie- en adviespunt voor scholen en 
gemeenten die aan slag willen met hun schoolplein. 

 
Topsportevenementen 
Zoals toegezegd informeer ik uw Kamer ieder halfjaar over de voortgang op de onderdelen van de 
Nationale Topsportevenementen Strategie (NTS)6. Dit betreft de inzet van beleidsinstrumenten op 
basis van de uitgangspunten van de NTS, de subsidieregeling voor topsportevenementen en 
ontwikkelingen ten aanzien van een aantal buitengewone topsportevenementen7. 
 
Inzet beleidsinstrumenten 

Uitgangspunt 1: Breed palet van internationale topsportevenementen. 
Uit de halfjaarlijkse rapportage van het Coördinatie- en Informatiepunt Topsportevenementen 
(CIT)8 en in gesprekken met stakeholders komt naar voren dat de spreiding van 
topsportevenementen over Nederland goed is en er een breed palet is aan topsportevenementen. 
Ik hoor nog wel dat het ingewikkeld is om evenementen nationale uitstraling te geven en 
ambitieuze sportevenementen te organiseren die grote investeringen vragen, zoals de European 
Games of de Youth Olympic Games. Een volgende stap in de samenwerking vereist nauwere 
samenwerking en planvorming tussen alle betrokken stakeholders. Daarom onderzoek ik met de 
G3, NOC*NSF, Vereniging Sport en Gemeenten en Platform Ondernemende Sportaanbieders of en 
hoe we deze samenwerking vorm kunnen geven. Dit is conform het advies van de Nederlandse 
Sportraad ‘De opstelling aan de top’9 waarin onder andere geconstateerd werd dat meer 
samenwerking (regie) nodig is. 
 
Uitgangspunt 2: Het bevorderen van aantrekkelijke en maatschappelijk verantwoord 
georganiseerde evenementen 
Het ministerie van VWS ondersteunt twee trajecten om de sector te ondersteunen bij het 
maatschappelijk verantwoord organiseren van topsportevenementen. Hiermee wordt ingezet op het 
verduurzamen van topsportevenementen en de organisatie van topsportevenementen als gezonde 
omgeving (gezonde voeding, verantwoord alcoholgebruik en rookvrij). Beide trajecten lopen door 
tot en met 2026. Hiermee zijn stappen gezet in het verder vormgeven van een ‘Dutch Approach’10. 
 
Uitgangspunt 3: Het creëren van een podium voor maatschappelijke vraagstukken en het 
bedrijfsleven 
Ik ondersteun de sportsector bij het ontwikkelen van doorlopende maatschappelijke 
activatieprogramma’s, ter vervanging van eenmalige side-events. Dit heeft als doel om een 
consistente bijdrage te leveren aan de maatschappelijke waarde van topsportevenementen. Een 
voorbeeld hiervan is de TeamNL Sport Experience, dat als doel heeft om mensen structureel meer 
te laten bewegen. 
 
 

 
6 Kamerstukken II 2020/21, 30 234, nr. 257. 
7 Kamerstukken II 2020/21, 30 234, nr. 263. 
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https://cit.sport.nl/algemeen/rapportage-topsportpodium-nederland


Ondersteuning van topsportevenementen 
Onderstaande tabel toont hoe het ministerie van VWS de financiële middelen voor internationale 
topsportevenementen heeft besteed in 2025, vanuit de subsidieregeling topsportevenementen 
2021 – 202311 en de subsidieregeling topsportevenementen 2024–202812. Het betreft de totale 
VWS-subsidie die per evenement gedurende de looptijd van de projecten is verleend. 
 
Gesubsidieerde topsportevenementen 2025 Verleende subsidie 
EK BMX Freestyle 2025 € 341.090 
EK Atletiek indoor 2025 € 1.922.415 
EK Wheelchair Rugby 2025 € 420.000 
WK Handbal dames 2025 € 2.500.000 
WK Baanwielrennen junioren 2025 € 723.375 
EK Para dressuur 2025 € 400.000 
FIG Parkour World Cup 2025 € 173.165 
OKT Shortrack 2025 € 427.168 
World Tour 3x3 Basketbal 2025 € 300.347 
EK Kendo 2025 € 54.038 

 
Verkenning strafbaarstelling matchfixing 
Matchfixing is verboden in Nederland. Vervolging kan plaatsvinden door gebruik te maken van de 
wetsartikelen oplichting13 en niet-ambtelijke omkoping.14 Soms gaat matchfixing ook gepaard met 
andere vergrijpen zoals witwassen15 of bedreiging met geweld.16 Er is geen specifiek op 
matchfixing gericht artikel in het Wetboek van Strafrecht. Op 2 december 2021 vroegen de leden 
Van der Laan en Bikker per motie een wetsvoorstel voor te bereiden zodat “sportmanipulatie 
volgens de wet verboden wordt en het bijdraagt aan het voorkomen en aanpakken van 
matchfixing”, “ervaringen uit het buitenland hierbij te betrekken”.17 Ter uitvoering van deze motie 
heeft de minister van Justitie en Veiligheid (JenV) een verkenning uitgevoerd naar het specifiek 
strafbaar stellen van matchfixing, middels een nieuw wetsartikel of het aanvullen van bestaande 
wetsartikelen in het Wetboek van Strafrecht.  

De verkenning bestond uit gesprekken met betrokken partijen,18 het rapport ‘Sportmanipulatie’ van 
het Wetenschappelijk Bureau van het openbaar ministerie (WBOM 2020), het bestuderen van 
bestaande (internationale) onderzoeken en rapportages en een recente opdracht aan de 
Rijksuniversiteit Groningen (RUG) om aanvullend op het WBOM-rapport en op basis van concrete 
casuïstiek onderzoek te doen naar kwetsbaarheden in de reikwijdte van het huidig Nederlands 
strafrecht in gevallen van (vergelijkbare) matchfixing. Dit onderzoek vindt u in de bijlage. 

Matchfixing is een internationaal probleem waar sport-, kansspel-, en opsporingsorganisaties mee 
worstelen. In enkele andere (Europese) landen is overgegaan tot het opstellen van een specifieke 
strafbaarstelling voor matchfixing. De conclusie van de verkenning is echter dat er geen signalen 
zijn waaruit blijkt dat de strafbepalingen ook daadwerkelijk hebben geleid tot een toename van 
onderzoeken naar matchfixing of een verbetering in de aanpak van matchfixing. Het Openbaar 
Ministerie heeft er op gewezen dat het introduceren van een specifiek op matchfixing toegespitste 
strafbaarstelling artikel in het Wetboek van Strafrecht mogelijk zelfs kan leiden tot een zwaardere 
bewijslast. Er is dan minder ruimte voor de invulling van bestanddelen van de strafbaarstelling.  

De RUG concludeert dat misdrijven oplichting en niet-ambtelijke omkoping geen evidente 
structurele gebreken vertonen voor de bestrijding van matchfixing. Het onderzoek biedt goede 
uitgangspunten om tot een versterkte aanpak van matchfixing voor betrokkenen in de sport te 
komen, ook als die niet in dienstbetrekking zijn. Het rapport doet de aanbeveling om voor die 
gevallen in contractuele voorwaarden voor lidmaatschap, wedstrijddeelname of anderszins, 
gedragsnormen in relatie tot matchfixing vast te leggen. Hierdoor kunnen deze betrokkenen 

 
11 Kamerstukken II 2023/24, 30 234, nr. 385. 
12 Informatie over Staatscourant 2024, 10726 | Overheid.nl > Officiële bekendmakingen. 
13 Art. 326 Sr. 
14 Art. 328ter. 
15 Art. 420bis Sr. 
16 Art. 285 Sr. 
17 Tweede Kamer, vergaderjaar 2021-2022, 35 925 XVI, nr. 148. 
18 Openbaar Ministerie, de politie, de FIOD, de voormalig informatiecoördinator matchfixing, sportbonden en 
koepelorganisaties (KNVB, KNLTB en NOC* NSF), Interpol en (inter)nationale academici. 
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worden aangemerkt als de in de strafbaarstelling van niet-ambtelijke omkoping bedoelde 
‘lasthebber’. Hiermee kan de bestrijding van matchfixing in potentie worden verbreed naar alle 
betrokkenen in de sport, zoals amateursporters, individuele sporters en scheidsrechters, mocht 
daartoe door de betrokken partijen overeenstemming worden bereikt. Hiervoor is geen 
wetswijziging nodig, maar vereist wel goede afstemming en samenwerking tussen departementen, 
sportbonden en opsporingsinstanties. We gaan met de sportbonden en opsporingspartners in 
overleg om te verkennen of deze aanbeveling haalbaar is. 

De minister van JenV ziet op basis van deze verkenning, meest recentelijk het onderzoek van de 
RUG, geen goede gronden om over te gaan tot het formuleren van een specifieke strafbaarstelling 
van matchfixing ten behoeve van de aanpak van matchfixing. Effectiever is dat sport-, kansspel- en 
opsporingspartijen zich samen blijven inzetten op preventie, detectie en repressie van matchfixing 
om de integriteit van de sport te handhaven. De komst van een onafhankelijk integriteitscentrum 
voor de sport kan de aanpak van matchfixing versterken, door het samenspel tussen deze partijen 
te verbeteren.  

Burgermotorverkeersregelaars  
Eerder heb ik u geïnformeerd19 over de veranderende rol van en betrokkenheid van de politie bij 
wielerwedstrijden op de openbare weg en de gevolgen hiervan voor wielerkoersen. De Koninklijke 
Nederlandsche Wielren Unie (KNWU) werkt momenteel aan een landelijke richtlijn voor de inzet 
van burgermotorverkeersregelaars bij wielerkoersen. Hiervoor heeft de KNWU een 
subsidieaanvraag ingediend bij het ministerie van VWS. Op dit moment wordt de aanvraag 
afgehandeld. Hiervoor worden de middelen gebruikt die zijn vrijgemaakt met het amendement van 
het lid Inge van Dijk20. Met de toenmalig minister van Infrastructuur en Waterstaat en de 
toenmalig minister van Justitie en Veiligheid heb ik, zoals toegezegd21, onderzocht of er ruimte is 
voor een structurele bijdrage voor het dekken van de kosten van de burgermotorverkeersregelaar. 
Het waarborgen van veiligheid bij wielerkoersen is primair de verantwoordelijkheid van de 
organisatoren. De rijkoverheid ondersteunt de wielersector hierin door eenmalig middelen 
beschikbaar te stellen voor het ontwikkelen van de hierboven genoemde landelijke richtlijn. Het is 
niet de verantwoordelijkheid van de rijksoverheid om de inzet van burgermotorverkeersregelaars 
structureel te financieren. Hiermee doe ik de toezegging af. 
 
Commerciële topsport 
In het Strategisch Kader Topsport 2032 is beschreven hoe NOC*NSF, de Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten en het ministerie van VWS de maatschappelijke waarde van topsport gaan 
vergroten. Mijn ambtsvoorganger heeft toegezegd om te verkennen hoe commerciële topsport hier 
een bijdrage aan kan leveren en uw Kamer daarover te infomeren22. Daarvoor is gesproken met 
diverse organisaties binnen het wielrennen, betaald voetbal, autosport, tennis en E-sport. Daaruit 
kwam naar voren dat ook deze commerciële topsportorganisaties al veel maatschappelijke 
initiatieven ontwikkelt, variërend van het verduurzamen van evenementen, het inzetten van 
topsporters als rolmodel, tot het tegengaan van eenzaamheid en het stimuleren om te bewegen. 
De commerciële topsportorganisaties gaven aan behoefte te hebben aan meer samenwerking met 
de Sportakkoord partners en kennisuitwisseling. Het is aan mijn opvolger om samen met de 
partners blijvend in te zetten op het betrekken van commerciële topsportorganisaties bij de 
activiteiten die voortkomen uit het Strategisch kader topsport 2032. Hierbij beschouw ik de 
toezegging over het betrekken van commerciële topsportorganisaties als afgedaan. 
 
 
Organisatiekracht van de sport 
In het advies ‘Opstelling aan de top’23 constateert de Nederlandse Sportraad dat het merendeel van 
de Nederlandse topsportorganisaties niet over de noodzakelijke kennis en organisatiekracht 
beschikt om topsport adequaat te organiseren. Mijn ambtsvoorganger heeft toegezegd hierover in 
gesprek te gaan met de partners van het Strategisch kader topsport 2032 en uw Kamer daarover 

 
19 Kamerstukken II 2024/25, 29 398 nr. 1136. 
20 Kamerstukken II 2024/25, 36 600 XVI nr. 141. 
21 Kamerstukken II 2024/25, TZ202412-127. 
22 Kamerstukken II 2022/23, 30 234, nr. 364. 
23 Kamerstukken II 2023/24, 30 234, nr. 390. 



te infomeren24. Het gesprek hierover vindt op korte termijn plaats en over de uitkomst hiervan 
wordt uw Kamer in het najaar geïnformeerd. 
 

 
24 Kamerstukken II 2024/25, 30 234, nr. 393. 


